
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XI/19
z sesji Rady Miasta Racibórz

 z dnia 30 października 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 30 października 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:02 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 
rok.

4. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2020.

5. Uchwała w sprawie regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych nauczycielom 
w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.

6. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz z późn. zm.

7. Uchwała w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą 
"Budowa zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej 
liczbie 40 lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)".

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy placu Wolności.

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Babickiej.

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/639/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
października 2014 r. w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Racibórz.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/55/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia 16 kwietnia 
2003 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz oraz nadania jej statutu.

12. Uchwała w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz.
13. Uchwała w sprawie wyboru ławników na kadencję od 2020 r. do 2023 r.
14. Uchwała w sprawie poparcia inicjatywy uczczenia pamięci bł. o. Richarda Henkesa (inicjatywa 

uchwałodawcza klubu radnych).
15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji.
16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
17. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w 

Raciborzu.
18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Raciborzu.
19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak

1



 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Zbigniew Chmielarz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka - Głowińska
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Kierownik Biura Obsługi Prezydenta Marcin Wojnarowski
 Radca Prawny Ewa Pierzchała

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

 Otwarcia XI sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając 
zebranych radnych, prezydenta miasta i jego zastępców, pracowników urzędu  i jednostek miasta oraz
mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej, a także media oraz 
poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana.
Następnie przekazał, że w październiku odeszli od nas na zawsze zasłużeni mieszkańcy naszego 
miasta, a mianowicie Pan Piotr Libera, Pan Sylwester Potocki oraz Pan Stanisław Lipczyk. W tym 
miejscu poprosił, aby radni uczcili ich pamięć minutą ciszy. 
Następnie stwierdził, że aktualnie na sesji jest obecnych 15 radnych, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. 
Dalej przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek o poszerzenie porządku obrad o następujące 
projekty uchwał:
1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2) Uchwała w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą "Budowa 

zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 
lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)".

3) Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji.
4) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
5) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w Raciborzu.
6) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Raciborzu.
7) Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia wniosku Przew. RM i ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (8)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Anna Szukalska, Michał Szukalski. 

Rada przyjmując powyższy wniosek przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz.
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3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami pozarządowymi

i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok.
6. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2020.
7. Uchwała w sprawie regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych nauczycielom w 

ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.
8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 września 

2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Miasta Racibórz z późn. zm.

9. Uchwała w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą”Budowa zespołu 
budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 lokali, przy 
ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)”.
1) Uchwała w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą "Budowa 

zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 
lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)".

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy placu Wolności.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Babickiej.

12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/639/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
października 2014 r. w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Racibórz.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/55/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia 16 kwietnia 2003 r.
w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz oraz nadania jej statutu.

14. Uchwała w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz.
15. Uchwała w sprawie wyboru ławników na kadencję od 2020 r. do 2023 r.
16. Uchwała w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów (inicjatywa 
uchwałodawcza klubu radnych).

17. Uchwała w sprawie poparcia inicjatywy uczczenia pamięci bł. o. Richarda Henkesa (inicjatywa 
uchwałodawcza klubu radnych).

18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji.
19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w Raciborzu.
21. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Raciborzu.
22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
23. Wolne wnioski i informacje.
24. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak wniosków zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z X sesji Rady Miasta Racibórz.. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, 

3



Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (7)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Anna
Szukalska, Michał Szukalski. 

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na chwilową nieobecność Prezydenta Miasta poprosił, aby Skarbnik 
Miasta przedstawiła założenia do podjęcia uchwały z kolejnego punktu obrad.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie realizując postanowienia 
Uchwały Nr XXXI/453/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie określenia 
zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez 
Prezydenta Miasta Racibórz podał informację o objęciu przez Gminę Racibórz 3 tys. udziałów po 500
zł. każdy o łącznej wartości 1,5 mln zł. w Raciborskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego 
Spółka z o.o. w Raciborzu. Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i 
realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Dalej 
zaprosił radnych na tegoroczne obchody Dnia Niepodległości oraz na obchody Ogólnopolskich Dni 
Praw Dziecka. Na koniec przekazał, że Straż Miejska w ostatnim miesiącu w ramach kontroli 
prewencyjnych na zgłoszenie mieszkańców przeprowadziła 3 kontrole spalania paliw stałych pod 
kątem spalania odpadów i paliw zabronionych, przy czym nieprawidłowości nie ujawniono. 
Interweniowano także w przypadku spalania liści i innych drobnych odpadów zielonych i 
zastosowano pouczenie bądź mandaty karne oraz zobowiązano do ugaszenia stanowisk. Na terenie 
kortów tenisowych ujawniono spalanie makulatury i korzeni drzew – sprawcę pouczono. 
Udaremniono też spalenie starych mebli.    

4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała czym zostało podyktowane zdjęcie środków z zadania pn. 
Termomodernizacja sali gimnastycznej wraz z przebudową pomieszczeń Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego Nr 1 przy ul. Jordana 6.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak wyjaśniła, że zadanie miało być realizowane w cyklu 
dwuletnim, na łączną kotę 968 tys. zł. z zakładaną dotacją na poziomie 337 tys. zł. Następnie dodała, 
że w poprzednich latach udawało się takie kwoty dotacji otrzymywać. Niemniej ten roku 
charakteryzuje się tym, że dotacje z funduszu zostały obniżone. Dalej wskazała, że w związku z 
obniżeniem tej dotacji ograniczono zakres zadania, co sprawiło, że zadanie będzie wstępnie 
kosztować 654 tys. zł.   

 Radna Justyna Henek-Wypior (Ad Vocem) zapytała jaka jest pewność, że w przyszłym roku te 
dotacje będą satysfakcjonujące.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak wyjaśniła, że koszt zadania w ograniczonym zakresie 
pozwala przyjąć, że zadanie to zostanie zrealizowane nawet ze zmniejszoną dotacją, bądź braku jej 
uzyskania. Dodała, że do zadania należy jeszcze wykonać audyt i dopiero później gmina może 
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zwracać się o proporcjonalne środki funduszu.  
 Radna Justyna Henek-Wypior poprosiła o przedstawienie zmienionego zakresu.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że zrezygnowano z wymiany parkietu, 

grzejników, oświetlenia oraz wykonania nowego sufitu podwieszonego.
 Radny Marcin Fica zapytał jakie drogi zostaną wykonane za kwotę 67.000 zł wpisaną w 

autopoprawce. Dalej zapytał czy w związku z wpisaniem do wieloletniej prognozy remontu kuchni w 
SP 4, wystąpiono o odpowiednią dotację. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że kwota 67.000 zł zostanie przeznaczona
na remonty cząstkowe dróg i chodników gminnych.   

 Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Krzysztof Żychski przekazał, że remont kuchni jest 
planowany w 2020 r. i obejmować będzie dobudowę dodatkowego pomieszczenia. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk 
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/168/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/169/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
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5. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Magdalena Kusy zapytała o termin ogłoszenia pierwszego przetargu na ogrzewalnię.  
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska przekazała, że nie pamięta daty 

ogłoszenia przetargu ale pamięta, że termin na składanie ofert upływał w dniu 5 września. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że na Komisji OKSRiOS temat ogrzewalni 

był poruszany przy okazji dodatkowego punktu na temat bezdomności. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok 
(po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/170/2019 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2020 rok.

6. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2020.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Kuliga zapytał jakie miasto ma plany w kwestii dalszego funkcjonowania poradni 
uzależnień przy ul. Klasztornej. Przekazał, że jakiś czas temu Naczelnik Wydziału Spraw 
Społecznych Iwona Trzeciakowska deklarowała rozwiązanie zaistniałego problemu. Wskazał, że za 
działania do 20 grudnia br. należą się podziękowania dla pani naczelnik. Niemniej wskazał, że taka 
poradnia w naszym mieście będzie dalej potrzebna. 

 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska przekazała, że na razie jest 
realizowany program z uzupełnieniem działań, gdyż gmina nie ma możliwości w całości zastąpić 
działań prowadzonych przez poradnię. Na chwilę obecną trudno też jest określić jak ten program 
będzie ewaluował. Wszystko będzie zależało od jego realizacji i decyzje będą podejmowane w 
przyszłym roku, nie mniej wiadomo już, że nie będzie to całoroczne zadanie, bo programy 
profilaktyczne są półroczne.   

 Radny Piotr Klima zapytał o kwestię izby wytrzeźwień, o skalę potrzeb i tendencji oraz kosztów 
dowozu. Dalej zapytał jak to jest realizowane i czy badania tych osób odbywają się u nas na miejscu.

 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska przekazała, że program na str. 9 
dokładnie przedstawia jak to przedstawiało się w ostatnich latach. Dalej przekazała, że do izby 
wytrzeźwień osoby może zawieść tylko straż miejska i policja, przy czym osoby takie są badane na 
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miejscu i lekarz decyduje o tym czy taką osobę można przewieźć do izby.    
 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że pytał dlatego, że uważa, że takie dane powinno się 

udostępniać mieszkańcom miasta. Dalej uznał, że w mieście jest wiele wolnych lokali i można by 
pomyśleć o otwarciu takiej izby w naszym mieście. 

 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska przekazała, że koszty przewozu osób 
w ubiegłym roku wyniosły niecałe 45,5 tys. zł., a na utrzymanie izby należałoby wydać ok. 1 mln zł. 
Dalej wskazała, że ustawodawca ustalił, że izby mogą prowadzić tylko miasta powyżej 50 tys. 
mieszkańców.      

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2020 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (4)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/171/2019 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2020.

7. Uchwała w sprawie regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych nauczycielom 
w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie regulaminu określającego rodzaje świadczeń przyznawanych 
nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania (po 
konsultacjach).
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/172/2019 w sprawie regulaminu określającego rodzaje świadczeń 
przyznawanych nauczycielom w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich przyznawania.
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8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz z późn. zm.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP negatywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że głosowanie nad tą uchwałą w takim kształcie dla niej i części 
radnych nie jest satysfakcjonujące. Jednakże odrzucenie jej wywoła negatywne skutki dla 
mieszkańców, którzy czekają na lokale przy ul. Łąkowej jak i dla finansów miasta. Dlatego też 
zaapelowała, aby w najbliższych miesiącach urząd przygotował projekt uchwały likwidujący 
kryterium metrażowe. Dodała, że jej klub radnych radnych będzie śledził postępy prac w tym temacie.

 Radny Mirosław Lenk zapytał czy gdy Rada nie podejmie tej uchwały to będą obowiązywać stare 
zasady i czy będzie można zasiedlać mieszkania przy ul. Łąkowej.

 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy przekazała, że obowiązuje teraz uchwała z 24 
września 2014 r. do której wprowadzono uzupełniający zapis, że uchwałę stosuje się do zasobu 
mieszkaniowego gminy jak również do lokali wynajmowanych przez innych właścicieli celem 
realizacji zadań własnych gminy. Przy czym przepisy ustawy, czyli akt wyższego rzędu mówią, że 
gdy gmina wynajmuje lokale i podnajmuje je osobom spełniającym kryteria stosuje się odpowiednio 
uchwały w sprawie zasad najmu lokali.     

 Radna Anna Szukalska w związku z dalszymi niedomówieniami zapytała czy pani naczelnik odnosi 
się do dzisiaj procedowanej uchwały i czy pozostanie przy starej uchwale umożliwi pod względem 
formalno – prawnym przydzielanie mieszkań przy ul. Łąkowej. 

 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy przekazała, że w jej ocenie tak. 
 Radna Anna Szukalska przekazała, że generalnie powstała sprzeczność pomiędzy słowami pani 

naczelnik, a ustaleniami obsługi prawnej. Więc należałoby to wyjaśnić. 
 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że należałoby na salę poprosić obsługę prawną.
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy wskazała, że uchwała jest aktem niższego rzędu od

ustawy. 
 Przew. RM Leon Fiołka ponowił pytanie czy pozostanie przy starej uchwale umożliwi przydzielanie 

mieszkań przy ul. Łąkowej.
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy przekazała, że w jej ocenie tak, gdyż to wynika z 

przepisów ustawy. 
 Przew. RM Leon Fiołka zarządził przerwę celem poproszenia na sesję prawników i wyjaśnienia tej 

kwestii. Przerwa od godz. 16:05 do godz. 16:20.
 Po przerwie Radca Prawny Ewa Pierzchała odpowiadając na pytanie w kwestii możliwości 

zastosowania starej uchwały w sytuacji gdy nie zostanie przegłosowana pozytywnie zmiana tej 
uchwały przekazała, że w świetle art 20 ust. 2a i 2c  ustawy o mieszkaniowym zasobie gminy 
możliwe jest stosowanie przepisów dotychczasowych do zasiedlania mieszkań przy ul. Łąkowej, bo 
będą to mieszkania wynajęte przez gminę od TBS-u, a więc będą traktowane jako mieszkania gminne.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz z późn. zm. (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (12)
Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk. 

8



PRZECIW (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda.
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/173/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz z późn. zm.

9. Uchwała w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą ”Budowa zespołu 
budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 lokali, przy 
ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)”.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie zaopiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF negatywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka wyjaśnił, że w sytuacji gdy Rada nie przyjmie przedmiotowej uchwały 
zostanie poddana pod głosowanie uchwała o odmowie ustalenia tej inwestycji. Następnie z uwagi na 
brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą”Budowa 
zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 
lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)”. 
Wyniki głosowania
ZA: 0, PRZECIW: 18, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
PRZECIW (18)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ludmiła Nowacka, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak. 

Rada nie podjęła Uchwały w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą”Budowa
zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 lokali, 
przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)”.

1) Uchwała w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą "Budowa 
zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 
lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)".

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji mieszkaniowej pod nazwą 
"Budowa zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji mieszkaniowej, o łącznej 
liczbie 40 lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, obręb Ostróg)". 
Wyniki głosowania
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ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ludmiła Nowacka, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/174/2019 w sprawie odmowy ustalenia lokalizacji inwestycji 
mieszkaniowej pod nazwą "Budowa zespołu budynków wielorodzinnych o podstawowej funkcji 
mieszkaniowej, o łącznej liczbie 40 lokali, przy ul. Franciszka Siwonia w Raciborzu (działka nr 35/14, 
obręb Ostróg)". 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy placu Wolności.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy placu Wolności. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
PRZECIW (1)
Piotr Klima.
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/175/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy placu Wolności. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Babickiej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Babickiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
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ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda.
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/176/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ul. Babickiej. 

12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/639/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
października 2014 r. w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/639/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
października 2014 r. w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/177/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/639/2014 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 października 2014 r. w sprawie powołania Rady Seniorów Miasta Racibórz. 

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/55/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia 16 kwietnia 
2003 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz oraz nadania jej statutu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Piotr Klima poprosił, aby ktoś z grona młodzieżowej rady mógł na którejś z następnych sesji 
przedstawić informacje na temat działalności tej rady. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w związku ze zmianą statutu w listopadzie odbędzie się nabór 
na nową kadencję rady więc uznał, że prośba  ta najszybciej będzie mogła zostać zrealizowana na 
sesji styczniowej. Następnie z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/55/2003 Rady Miasta Racibórz z dnia 16 
kwietnia 2003 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz oraz nadania jej statutu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
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Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda.
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/178/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/55/2003 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 16 kwietnia 2003 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz oraz 
nadania jej statutu.

14. Uchwała w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak.

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/179/2019 w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz.

15. Uchwała w sprawie wyboru ławników na kadencję od 2020 r. do 2023 r.

 Przew. RM Leon Fioka przekazał, że Rada Miasta Uchwałą Nr VIII/129/19 z dnia 26 czerwca 2019 r. 
powołała Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. Następnie z uwagi na nieobecność na 
dzisiejszej sesji radnej Krystyny Klimaszewskiej – Przewodniczącej Zespołu odczytał opinię Zespołu z 
dnia 9 października 2019 r. na temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie (zał. Nr 4 do protokołu). Dodał, że Zespół ustalił, że wszyscy zgłoszeni
kandydaci spełniają wymogi określone w ustawie, przy czym do Sądu Okręgowego w Gliwicach Rada 
powinna wybrać 3 ławników, zgłoszono 3 kandydatów, których nazwiska odczytał. Do Sądu Rejonowego 
w Rybniku do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy Rada powinna wybrać 6 ławników przy czym 
zgłoszono 3 kandydatów, których nazwiska odczytał. Natomiast do Sądu Rejonowego w Raciborzu Rada 
powinna wybrać 3 ławników, przy czym zgłoszono 9 kandydatów, których nazwiska odczytał. Następnie 
z uwagi, że wybór ławników następuje w głosowaniu tajnym przekazał, że Rada powinna wybrać Komisję
Skrutacyjną. Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący radni: Justyna Henek - 
Wypior, Anna Szukalska, Jarosław Łęski. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

 Radny Piotr Klima zapytał czy z puli kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Raciborzu można 
ich przenieść do puli kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Rybniku, czy mamy informacje, 
że sądy są zadowolone z wcześniej wybranych ławników i czy jest w tym zakresie jakaś sprawozdawczość
oraz jaka jest procedura odwołania ławnika.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że radni otrzymali informacje o kandydatach, przez kogo zostali 
zgłoszeni  i czy pełnili już funkcje ławnika. Dodał, że w celu analizy zgłoszeń został powołany zespół, 
który przedstawił swoją opinię.   

 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko wyjaśnił, że kandydatów którzy zgłosili się do Sądu 
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Rejonowego w Raciborzu nie można przepisać jako kandydatów do Sądu Rejonowego w Rybniku. Co 
więcej dodał, że kandydaci do Sądu Rejonowego w Rybniku musieli wykazać szczególną znajomość 
spraw pracowniczych. Dalej wskazał, że o pozytywnej ocenie pracy dotychczasowych ławników świadczą
zgłoszenia kandydatów dokonane przez prezesów sądów.    

 Przew. RM Leon Fiołka poddał pod głosowanie wniosek w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej.
Głosowano wniosek w sprawie:
powołania Komisji Skrutacyjnej w składzie: Justyna Henek - Wypior, Anna Szukalska, Jarosław 
Łęski. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Łęski 
NIEOBECNI (2)
Krystyna Klimaszewska  Zygmunt Kobylak.

Rada powołała Komisje Skrutacyjną w składzie: Justyna Henek – Wypior, Anna Szukalska, Jarosław 
Łęski. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minutową przerwę na ukonstytuowanie się komisji.          
Przerwa od godz. 16:50 do godz. 17:05.

 Po przerwie Przew. Komisji Skrutacyjnej Anna Szukalska przedstawiła regulamin głosowania tajnego
wcześniej dostarczonego radnym (zał. Nr 5 do protokołu), który określa sposób głosowania na 
ławników do każdego z 3 sądów. Radnym zostaną rozdane 3 karty do głosowania, z kandydatami 
umieszczonymi w porządku alfabetycznym. Wybór ławników następuje zwykłą większością głosów 
przy obecności co najmniej połowy ustawowego składu Rady. Dalej przedstawiła zasady głosowania 
na ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach i Sądu Rejonowego w Rybniku, gdzie liczba 
kandydatów na ławników jest mniejsza lub równa liczbie wybieranych ławników oraz zasady 
głosowania na ławników do Sądu Rejonowego w Raciborzu gdzie liczba kandydatów jest większa niż
liczba wybieranych ławników. Dalej wskazała, że radni będą wyczytywani alfabetycznie na 
podstawie listy obecności i po otrzymaniu kart do głosowania proszeni są o podejście do ustawionego 
na sali stolika z przesłoną tak aby dochować tajności głosowania, po czym o wrzucenie kart do urny. 

 Przew. RM poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie regulaminu głosowania w wyborach 
ławników przedłożonego radnym. 
Głosowano wniosek w sprawie:
przyjęcia regulaminu głosowania. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (3)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy. 

Rada przyjęła Regulamin głosowania w wyborach do sądów powszechnych na kadencję od 2020 r. do 
2023 r. przeprowadzonych na sesji w dniu 30 października 2019 r.
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 Komisja Skrutacyjna zgodnie z przyjętym regulaminem przeprowadziła głosowanie tajne.
 Przew. RM Leon Fiołka zarządził przerwę do czasu podliczenia głosów i przygotowania protokołów z

głosowania tajnego przez Komisję Skrutacyjną. Przerwa od godz 17:35 do godz. 18:20.

 Po przerwie Przew. Komisji Skrutacyjnej Anna Szukalska przedstawiła protokoły z ustalenia 
wyników głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych  na kadencję od 2020 r. do 
2023 r.:
1) w głosowaniu tajnym w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach udział 

wzięło 20 radnych, nie stwierdzono kart nieważnych. Komisja Skrutacyjna stwierdza że na 
ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach zostali wybrani: Pani Urszula Matysek, Pan 
Grzegorz Piotr Urbas i Pani Jolanta Grażyna Żurek. 
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 6  do protokołu. 

2) w głosowaniu tajnym w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rybniku do orzekania
w sprawach z zakresu prawa pracy udział wzięło 20 radnych, nie stwierdzono kart nieważnych. 
Komisja Skrutacyjna stwierdza, że na ławników do Sądu Rejonowego w Rybniku do orzekania w 
sprawach z zakresu prawa pracy zostali wybrani: Pani Danuta Agnieszka Miensopust, Pan 
Andrzej Antoni Nowacki i Pani Irena Bernadeta Procek. 
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

3) w głosowaniu tajnym w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Raciborzu udział 
wzięło 20 radnych, kart nieważnych nie stwierdzono, Komisja Skrutacyjna stwierdza że na 
ławnika do Sądu Rejonowego w Raciborzu została wybrana Pani Beata Anna Mros – Jaszewska.  
Jednocześnie Komisja Skrutacyjna stwierdza, że trzech kandydatów: Pan Stanisław Melnarowicz, 
Pani Justyna Magdalena Poznakowska i Pani Kinga Anna Stabla  otrzymało równą liczbę głosów 
uprawniająca do uzyskania pozostałych dwóch mandatów ławników więc musi zostać 
przeprowadzone dodatkowe głosowanie. 
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. Nr 8 do protokołu.

 W związku z powyższym Komisja Skrutacyjna zgodnie z przyjętym regulaminem przeprowadziła 
dodatkowe głosowanie tajne.

 Przew. RM Leon Fiołka ogłosił przerwę w obradach na czas podliczenia głosów. Przerwa od godz. 
18:30 do godz. 18:45.  

 Po przerwie Przew. Komisji Skrutacyjnej Anna Szukalska przedstawiła protokół z wynikami 
dodatkowego głosowania tajnego w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w  Raciborzu.    
W głosowaniu  udział wzięło 19 radnych, kart nieważnych nie stwierdzono. Komisja Skrutacyjna 
stwierdza że na ławników do Sądu Rejonowego w Raciborzu zostali wybrani: Stanisław Melnarowicz
i Pani Kinga Anna Stabla.
Protokół wraz z kartami do głosowania stanowi zał. N 9 do protokołu.

 Przew. RM Leon Fiołka odczytał treść podjętej Uchwały Nr XI/180/2019 w sprawie wyboru 
ławników na kadencję od 2020 r. do 2023 r. stwierdzającej wybór ławników dokonany w głosowaniu 
tajnym.

 Radny Mirosław Lenk zapytał czy przedmiotowa uchwała zostanie przegłosowana. Dodał, że 
wcześniej takie uchwały były głosowane.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że nie ma takiej potrzeby i zostało to ustalone z radcami 
prawnymi. Podobna sytuacja miała miejsce przy wyborze przewodniczącego i wiceprzewodniczącego
rady w głosowaniu tajnym na pierwszej sesji w tej kadencji. 

 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko przekazał, że w przyjętym regulaminie głosowania 
została zapisana formuła, że przewodniczący rady na koniec procedury wyboru odczytuje treść 
podjętej uchwały z wybranymi ławnikami.

 

16. Uchwała w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego
gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów (inicjatywa 
uchwałodawcza klubu radnych)
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 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Wacławczyk przekazała, że Komisja RGBiF nie zaopiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że uchwała była już szeroko dyskutowana na komisjach i na 
poprzedniej sesji. Wskazał, że jest to podobne rozwiązanie jakie przyjął ustawodawca dla gruntów 
skarbu państwa. 

 Przew. RM z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcie Uchwały w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (8)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda. 
PRZECIW (10)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Piotr Klima, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka.

Rada nie podjęła Uchwały w sprawie bonifikaty od opłat z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.

17. Uchwała w sprawie poparcia inicjatywy uczczenia pamięci bł. o. Richarda Henkesa (inicjatywa 
uchwałodawcza klubu radnych).

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Stanisław Borowik wskazał, że budynek zakładu karnego jest w gestii Ministerstwa 
Sprawiedliwości dlatego też naczelnik zakładu powinien zwrócić się w tej sprawie do ministerstwa. 
Poza tym zwrócił uwagę, że jest to budynek zabytkowy i w związku z czym podlega ochronie 
konserwatorskiej więc należy w tej sprawie zwrócić się również do wojewódzkiego konserwatora 
zabytków.    

 Radna Justyna Henek-Wypior w nawiązaniu do tej inicjatywy uznała, że warto też pomyśleć o 
żyjących. W tym miejscu wspomniała o noblistce Oldze Tokarczuk.

 Radny Piotr Klima odpowiadając radnej Justynie Henek – Wypior przekazał, że jest to też godna 
uwagi inicjatywa. Następnie odpowiadając radnemu Stanisławowi Borowikowi przekazał, że w dniu 5
listopada br. o godz. 16:00 w sali błękitnej urzędu miasta jest organizowane spotkanie komitetu 
organizacyjnego, na który zaprasza wszystkich zainteresowanych radnych. Dodał, że naczelnik 
zakładu ustala w tej chwili wszystkie te sprawy. Dalej wskazał, że są dwie koncepcje, albo będzie to 
tablica pamiątkowa na murze wiezienia, albo też na zieleńcu przed placem więziennym zostanie 
ustawiony głaz z przymocowaną tablicą pamiątkowa. Dodał, że ma świadomość potrzeby uzyskania 
wszystkich niezbędnych zgód. Dodatkowo wskazał, że jest jeszcze potrzebna opinia IPN-u. Dodał, że 
o inicjatywie został też zawiadomiony biskup opolski. Uznał więc, że wszystkie działania 
podejmowane są zgodnie z wymogami prawa. Uznał jednak, że najważniejszą sprawą jest poparcie tej
inicjatywy przez Radę Miasta. Dalej wskazał, że dzień 21 lutego 2020 r. jest dniem wyznaczonym 
przez Watykan jako wspomnienie pallotyna. Dalej przedstawił historię życia o. Richarda Henkesa 
oraz zachęcił do zaznajomienia się z pracą magisterską napisaną na jego temat. Dalej uznał, że ma 
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nadzieję na uzyskanie wszystkich zgód i że będzie to duże wydarzenie dla Raciborza.                   
 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) zapytał czy Rada nie wychodzi przed orkiestrę i czy najpierw 

nie trzeba uzyskać wszystkich tych zgód. Uznał, że tak dzieje się w innych miastach. Wskazał, że 
radni mają uchwalić coś co ma dopiero stworzyć komitet organizacyjny.

 Radny Piotr Klima uznał, że sprawę mogli by wyjaśnić prawnicy, niemniej osobiście nie widzi w tej 
uchwale zaniedbań. Co do pracy komitetu to sprawa jest otwarta i zaprasza radnych do pomocy czy 
nawet pokierowania jego pracami. Dodał, że w składzie komitetu na razie jest pan Paweł Newerla i 
państwo Sput. Dodał, że jest w stałym kontakcie ze służbą więzienną, a Prezydent Miasta wystosował
oficjalne pismo do Naczelnika Zakładu Karnego. Dodał, że podstawą jest jednak ruch Rady Miasta, 
niemniej uznał, że w przypadku negatywnego głosowania ma nadzieję, że dalej tą inicjatywą będzie 
mogła zająć się jakaś organizacja. Wskazał, że ten błogosławiony ma szansę zostać świętym. Dodał, 
że co do jego zasług to trudno mu jest się wypowiadać, dlatego proponuje radnym materiały 
źródłowe. Uznał więc, że jest to przemyślana kandydatura i że inicjatywa ta jest realizowana od 
początku września.

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że do sprawy należy podejść realistycznie i ze zdrowym 
rozsądkiem, aby nie narazić tej instytucji na której murze ma zostać umieszczona tablica. Mając na 
uwadze nakłady pracy i koszty należy wybrać najlepszy wariant i niekoniecznie musi to być na 
murze, lepszym rozwiązaniem wydaje się być obelisk.  

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że w czeskich Strachowicach odbyły się uroczystości po 
beatyfikacyjne, na które radnych zapraszał. Wskazał, że Czesi tego typu dylematów nie mają. 

 Radny Henryk Mainusz przekazał, że nikt nie kwestionuje tego faktu, ale mówi się o zdrowo 
rozsądkowym podejściu. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że na spotkaniu w dniu 5 listopada będą omawiane te wszystkie sprawy.
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie poparcia inicjatywy uczczenia pamięci bł. o. Richarda Henkesa. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Stanisław Borowik, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Dawid Łomnicki.
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/181/2019 w sprawie poparcia inicjatywy uczczenia pamięci bł. o. Richarda 
Henkesa. 

18. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (9)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Piotr Klima, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
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PRZECIW (2)
Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid 
Łomnicki, Paweł Rycka. 
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka.

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/182/2019  w sprawie rozpatrzenia petycji.

19. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (10)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Piotr Klima, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (6)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Stanisław Borowik, Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka.

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/183/2019  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 
Racibórz.

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w 
Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Przedszkola Nr 20 w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Piotr Klima, Michał Kuliga, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska,
Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Paweł Rycka. 
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/184/2019  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Przedszkola Nr 20 w Raciborzu. 
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21. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu.
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (10)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Piotr Klima, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk. 
PRZECIW (3)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Stanisław Borowik, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Paweł Rycka. 
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka.

 
Rada podjęła Uchwałę Nr XI/185/2019  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka
Pomocy Społecznej w Raciborzu.

22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Anna Ronin, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda. 
NIEOBECNI (5)
Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka. 

Rada podjęła Uchwałę Nr XI/185/2019  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka
Pomocy Społecznej w Raciborzu.

23. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka przedstawił radnym następujące informacje:
1) informacje z analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2018 r. zgodnie z przepisami ustawy 

o samorządzie gminnym,
2) informacje o wniosku Klubu Radnych Razem dla Raciborza w zakresie zaproszenia na dzisiejszą 

sesję przedstawicieli Polskiej Spółki Gazowniczej Spółka z o.o. gdzie ze względu na materiał 
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przygotowywany na sesję listopadową pn. „Aktualizacja założeń do planu zaopatrzenia miasta 
Racibórz w ciepło, energię elektryczną i gaz” ustalono, że zasadnym będzie zaproszenie 
przedstawicieli zakładu cieplnego, spółki gazowniczej i dostawcy energii elektrycznej właśnie na 
sesje listopadową,

3) w związku z pismem Prezydenta Miasta o wskazanie radnych do pracy w zespole ds. oświetlenia 
ulicznego i przejść dla pieszych poprosił o zgłoszenie się chętnych. Do pracy w zespole zostali 
zgłoszeni radny Marcin Fica oraz naprzemiennie Przew. RM Leon Fiołka i Wiceprzewodniczący 
RM Marian Czerner,

4) w związku z informacją, że do dnia 31 października br. można zgłaszać uwagi do V edycji 
budżetu obywatelskiego zaproponował, aby termin ten został przedłużony przynajmniej do 15 
listopada br,

5) poinformował o kalendarzach TENO dostępnych dla radnych w Biurze Rady Miasta,
6) poinformował o przygotowaniu w Biurze Rady Miasta zniczy na groby byłych radnych,  

 Radny Stanisław Borowik przedstawił następujące sprawy:
1) złożył podziękowania za organizację XXVII Memoriału im. mł. kpt. A. Kaczyny i dh. 

A.Malinowskiego,
2) zwrócił się z prośba o dopilnowanie sprawy ubezpieczania przez dzierżawców majątku miasta 

m.in. stadionu przy ul. Srebrnej,
3) zwrócił się z prośbą o interwencję u komendanta Policji w kwestii doprowadzenia do zaprzestania

organizowania wyścigów samochodowych na ul. Ogrodowej.  
 Radna Zuzanna Tomaszewska w odniesieniu do informacji o możliwości składania uwag do V edycji 

budżetu obywatelskiego przekazała, że zgłosi na piśmie wniosek, aby w budżecie tym wydzielono 
środki na tzw. budżet zielony na projekty tylko ekologiczne. 

 Radny Mirosław Lenk przedstawił następujące uwagi:
1) zaapelował do radnych w kwestii głosowań, które uznał, że nie powinny być zawodami 

sportowymi i które nie zawsze powinny być głosowaniami politycznymi. Tym bardziej, że 
projekty, które do tej pory zostały złożone przez klub radnych nie były projektami 
kontrowersyjnymi, a raczej społeczno – gospodarczymi. Wskazał, że chodzi więc o projekt 
uchwał w sprawie bonifikat czy też w sprawie pojemników na odpady. Poprosił więc o rozwagę 
przy głosowaniach. Dalej zwrócił uwagę, że za niedługo radni będą decydować o zaprzestaniu 
spalania paliw stałych. Wskazał, że na pewno nie będzie tej uchwały głosował politycznie bo nie 
jest to uchwała polityczna. Niemniej uznał, że rada podzieli się przy tej uchwale ale w poprzek, a 
nie politycznie. Uznał, że głosowanie wbrew własnym przekonaniom nie jest dobre. Dalej 
wskazał, że ma też wątpliwości do dzisiaj przegłosowanej uchwały w sprawie zmiany zasad 
najmu lokali mieszkalnych, którą uznał za niedopracowaną. Dodał, że ma nadzieje, że nie tylko 
czynnik finansowy zadecydował o takim kształcie tej uchwały,

2) w kwestii budżetu obywatelskiego zgłosił uwagę odnoszącą się do odrzucania projektów 
nierealnych jeszcze przed głosowaniem. Przyznał, że wcześniej też mu się to nie zawsze udawało. 
Niemniej uznał, że wydział merytoryczny opiniując takie projekty powinien zwracać uwagę na 
koszty, tak aby wyłapać wszelkie rozbieżności z kosztorysem, 

3) poinformował o złożeniu 4 interpelacji.                
 Radny Marcin Fica przedstawił następujące sprawy:

1) wskazał, że remont DW 935 nie przewiduje przebudowy skrzyżowania przy ul. Rybnickiej i 
Brzeskiej, a szkoda bo przydałyby się tam światła,

2) zapytał dlaczego na sesji we wrześniu Prezydent Miasta nie poinformował o dużym spotkaniu z 
Prezydentami Miast i Wójtami w Urzędzie Miasta  w sprawie pieniędzy na drogi z kandydatami 
na posłów i senatorem, czy dostaliśmy za mało i nie było się czym pochwalić,

3) zapytał dlaczego radni nie zostali zaproszeni na spotkanie w dniu 9 października z Aleksandrem 
Kopią, Śląskim Oficerem Rowerowym sprawie ścieżek rowerowych,

4) w temacie informacji przekazanej przez Prezydenta Miasta na Komisji GMOŚiBP w sprawie 
wielkości dotacji na wymianę opraw oświetleniowych  poprosił o przedstawienie dzisiaj na sesji 
szczegółów zgodnie ze złożona deklaracją. 

 Radny Michał Kuliga przedstawił następujące sprawy:
1) w kwestii składanych interpelacji i udzielanych odpowiedzi wskazał na praktykę odsyłania 
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radnych do instytucji. Dla przykładu wskazał odpowiedź na interpelację w sprawie stadionu 
PWSZ, gdzie radnym wskazuje się, aby sami zwrócili się do władz uczelni. W tym miejscu uznał, 
że radni zwracając się do prezydenta, zwracają się do kogoś kto powinien reprezentować 
mieszkańców i dbać o interesy tych mieszkańców, także w takich prostych sprawach jaką jest 
stadion PWSZ. Dodał, że ponawia na piśmie tą interpelację i ma nadzieję, że nie zostanie kolejny 
raz odesłany do władz uczelni,

2) w kwestii ogłoszenia roku kiedy zostanie wprowadzona strefa wolna od spalania paliw stałych 
przedstawi na piśmie zapytanie o harmonogram działań miasta w tym zakresie,

3) w kwestii wypoczynku dzieci i młodzieży przekazał, że radnych niepokoi informacja na temat 
obozu w Pleśnej i w związku z tym w tej sprawie  z radnym Pawłem Rycka składa interpelacje,

4) w kwestii deklaracji wyborczych Prezydenta Miasta przekazał, że mieszkańców interesuje czy 
śmieci będą tańsze.    

 Radna Justyna Henek-Wypior przedstawiła dwie sprawy:
1) zapytała na jakim etapie jest sprawa przejęcie przez miasto działki gruntu przy cmentarzu w 

Markowicach,
2) w kwestii problemu z komunikacją miejską gdy chodzi o dojazd dzieci z przedszkola w 

Markowicach do centrum miasta oraz na inne wycieczki poprosiła o pomoc Prezydenta Miasta, 
 Radny Henryk Mainusz przedstawił sprawę boiska wielofunkcyjnego przy ZSP w Ocicach, które 

Prezydent Miasta nazwał „zbytkiem” i że nie było planowane na ten rok, a które to zadanie nadal jest 
ujęte w tegorocznym budżecie i wieloletniej prognozie finansowej. Zapytał więc skąd te rozbieżności 
i w czym te dzieci na Ocicach są gorsze od tych z miasta, że dla nich boisko to zbytek.    

 Radna Anna Szukalska poruszyła sprawę udostępniania dla mieszkańców stadionu PWSZ. 
Zaapelowała o to, aby stadion ten był udostępniany mieszkańcom dalej w tym roku, a nie jak piszą 
media dopiero od roku przyszłego. Dalej odniosła się do słów radnego Mirosława Lenka na temat 
głosowań i tego, że mają one taki, a nie inny charakter. Dodała, że w kwestii bonifikat to dla niej 
argumentem jest to, że urząd jest w trakcie wysyłania decyzji, a po drugie radny Mirosław Lenk 
będąc wcześniej prezydentem mógł to też zrobić, a tego nie zrobił.      

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy na początku swojej wypowiedzi przedstawił radnym nową 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami p. Małgorzatę Rudnicką – Głowińską. Dalej 
przekazał, że na wszystkie pisemne interpelacje odpowie na piśmie, a na sesji odniesie się tylko do 
jednej sprawy, która poruszył radny Marcin Fica. Przekazał, że z bólem musi przyznać, że 
dofinansowanie do słupów miało miejsce. Natomiast problem polega na tym, że owszem było 
dofinansowanie do słupów, ale tylko uszkodzonych. Jeśli słup był uszkodzony, to był wymieniany i 
było do tego dofinansowanie. Problemem było jednak to, że takich uszkodzonych słupów było 114, 
natomiast udało się wymienić 400 słupów nie uszkodzonych. Ta operacja kosztowała mieszkańców 
gminy ponad 4 mln zł. Natomiast dofinansowanie, które mogło być na poziomie 85% wyniosło 1,4 
mln zł., czyli niecałe 36%. Przygotowanie takiego projektu i takie gospodarowanie środkami gminy 
nazwał skandalem. Zaawansowanie tego projektu było jednak już tak dalekie, że uznał – trudno niech 
leci. Niemniej uznał, że nie jest to najlepsze rozwiązanie. Dalej przekazał, że w ramach tej operacji 
wymieniono 1284 oprawy i do tego było dofinansowanie. Natomiast do tych 400 słupów i do 
pociągniętych nowych kabli dofinansowania nie było, były to koszty niekwalifikowane. Kwota na 
pojedynczy słup razem z kablami to kwota ponad 4 tys. zł. Wskazał, że nie zostało to ujęte w 
projekcie unijnym, natomiast zostało wrzucone do tego projektu. Uznał więc, że nie był to najlepszy 
sposób wydatkowania naszych gminnych pieniędzy.             

 Radny Mirosław Lenk wyjaśniając motywy swojego postępowania przekazał, że nie jest to jakieś 
niedopatrzenie, nie jest to też jakaś rzecz nadzwyczajna. Było to świadome i celowe podjecie decyzji, 
żeby przy okazji możliwości wymiany opraw oświetlenia ulicznego, uporządkować sprawy 
generalnie. Dodał, że przykro mu, że w zasadach RPO kwalifikowane są tylko oprawy oświetleniowe,
cieszy się bardzo, że tych uszkodzonych słupów było aż 111. Dodał, że nie był to błąd przy składaniu 
wniosku, bo wiadomo było co jest kwalifikowane. Natomiast należało podjąć decyzje czy nowe 
oprawy zawieszamy na starych słupach i jak wytłumaczyć mieszkańcom, że na starych rozpadających
się słupach, ale jeszcze nie uznanych za uszkodzone będą wisiały nowe oprawy. Dodał, że te stare 
słupy wcześniej były własnością firmy Tauron, co więcej miasto musiało wcześniej też odkupić od 
firmy całą infrastrukturę. W innym przypadku w ogóle nie udałoby się złożyć tego wniosku. Uznał 
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więc, że wymieniając oprawy oświetleniowe należy wymienić element na którym tą oprawę się 
wiesza, a już niezbędnie należy wymienić przyłącze. Podkreślił więc, że tą decyzję podjął świadomie,
celowo, rozważnie i gospodarnie, wiedząc o tym, że poziom dofinansowania spadnie bardzo 
znacząco.       

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że opraw wymieniono  ponad 1200, a słupów 
niekwalifikowanych było 400 i 114 kwalifikowanych. Różnicą jest więc ok. 700 słupów, być może 
były one dobre. Uznał, że problem polega na tym, że środki na oprawy w subregionie pozostały, nikt 
nie chciał po nie sięgnąć i nikt ponie nie sięgnie, ponieważ jak komentują to inni wójtowie, 
burmistrzowie i prezydencji nie jest to do przeskoczenia, a z uwagi, że nie cieszyło się to 
popularnością to subregion zwrócił środki do województwa.     

 Radny Mirosław Lenk wyjaśnił tylko, że wiele gmin poszło całkiem inną drogą, bo nie ma własnej 
infrastruktury. 

24. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XI sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 20:02.  

Przewodniczący Rady 

        Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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